傅家良 主编

SHENYANG SANZI QIYE ZHINAN



沈阳三资企业指南

主 编 傅家良 **副主编** 肖 旭 史彩虹 曹 鸣

东北大学出版社

图书在版编目(CIP)数据

沈阳三资企业指南/傅家良主编.一沈阳: 东北大学出版社, 1995.10

ISBN 7-81054-005-X

I. 沈··· I. 傅··· II. 三资企业-沈阳-指南 N. ①F276. 43-62 ②F279.273

中国版本图书馆 CIP 数据核字 (95) 第 15555 号

内容简介

该书是有关沈阳三资企业情况总揽。书中概略介绍了沈阳的投资 环境, 简要说明了有关三资企业的工商税务政策, 全面展示了沈阳有 关三资企业的基本情况。其中,主要内容以中文和英文两种文字对照 说明,重点三资企业还附有照片。全书内容丰富,资料新颖,方便实 用,可作为外商投资、对外贸易的工作指南,也可供涉外经济管理和 企业管理部门工作参考。

⑥东北大学出版社出版

(沈阳・南湖 110006)

沈阳矿山印刷厂印刷 1995 年 10 月第 1 版

东北大学出版社发行 1995 年 10 月第 1 次印刷

开本: 850×1168 1/32 插页: 20 印张: 15.875

字数,412 千字

印数:1~5000 册

定价: 48.00元

序

沈阳是我国东北经济文化的中心城市,是镶嵌在辽南中部城市群中的一颗璀灿的明珠。随着我国对外开放、对内搞活政策的深入贯彻实施,在这片土地上呈现出一派欣欣向荣的蓬勃景象。尤其是借天时、地利、人和之机,沈阳三资企业的建设和发展给沈阳国民经济注入新的活力,成为新的经济增长点。据统计,到1994年底,全市三资企业已发展到近3000家。仅去年新开业投产的三资企业就有499家,上缴税金达1.3亿多元,出口创汇1.62亿美元,来沈投资的国别和地区已达30余个。三资企业迅速发展的喜人景象,是我资的国别和地区已达30余个。三资企业迅速发展的喜人景象,是我资环境日臻完善的结果,是党的改革开放政策和小平同志建设具有中国特色的社会主义理论在我市实践的结果。

沈阳的三资企业之所以令世人瞩目,一是源于始终坚持"一开四促"的方针,坚持实施外向牵动战略,坚持把对外开放作为带动促进全局的"龙头"来抓。实践已经充分证明,对外开放不仅启了新的经济增长点,优化了城市产业结构,而且有力加速了思想主了深刻的变化。二是源于始终坚持"三个并举、三个为重"的原则,并力求在实际工作中突出重点,抓住关键,从而有力推进开放更小,并为改工作上规模、上水平。作为全市开放前沿的不发区,充分利用自身优势招商引资,使开发区建设取得了重大面对发区,充分利用自身优势招商引资,使开发区建设取得了重大所以下,充分利用自身优势招商引资,使开发区建设取得了重大所以下,充分利用自身优势招商引资,使开发区建设取得了重大的工程,发动免费的说明。三是源于始终坚持调动和发挥全市各个初步区域的积极性和创造性,发动全社会力量投身开放,有关方面紧紧围绕加入方位对外开放的新格局。全市各有关部门、有关方面紧紧围绕加

速外向型经济建设这一目标,团结协作多做贡献,为促进沈阳的对外开放事业付出了辛勤的努力。这样的努力,从无形变有形,已深深植根于三资企业"健康发育的躯体中"。

现代化的城市是社会经济高度发展的产物,是人类科学、技术、文明交融的场所。世界各国城市的发展史揭示,一个力求走向世界的城市,首先要向世界敞开胸怀,让世界了解自己。而三资企业正是对外开放的一个明亮鲜活的窗口。办好三资企业,对于吸引更多的外商来沈投资,可以说具有"不花钱"的"立体广告"作用。因此,如何切实做到管理上依法行事,在政策上适当倾斜,在服务上优质高效,充分体现对外商投资者的"国民待遇",对我们来说仍然是一个十分重要的课题。

为了总结经验,开拓未来,完善管理,提高效益,进一步振兴沈阳的三资企业,弘扬其精神,拓宽其影响,让全社会、海内外对沈阳的三资企业有一个直观、全方位、系统化的了解与观察,搜集沈阳近700家三资企业的资料,编写出版了《沈阳三资企业指南》一节。它是一部真实反映沈阳三资企业现状、全貌及发展趋势的典籍博览书籍,以充分展现沈阳三资企业的宏伟规模和雄厚实力,树立其整体的生动鲜明的形象,传播其先进的企业管理和卓有成效的经营之道。本书正是融时代需求和事业发展为一体应运而生的。

本书的问世,为加强三资企业之间的横向联系架起了一座桥梁,对提高三资企业对外宣传的广度和深度,扩大三资企业的知名度和信誉度都是一个有力的推动。本书的正式出版,不仅填补了信息高速公路时代的一项空白,而且为国内外专家学者、各级领导部门、权威机构从宏观到微观上了解掌握沈阳三资企业的概况及信息,提供了较为全面的依据。也可使广大读者一书在手,遍览沈阳三资企业,为联系工作、洽谈贸易、沟通信息提供了便利。此外,此书还将以装饰精美、图文并茂成为企业向董事会及上级汇报,馈赠客户、朋友的一种高品位文化礼品。

此为试读,需要完整PDF请访问: www.ertongbook.com

我们生活的世界是一个纷纭复杂、瞬息万变、丰富多彩的世界。闭关锁国的历史已经淹没在昔日的黄尘古道,中华民族昂首挺胸走向世界,骄傲地屹立于世界民族之林,则是每一个炎黄子孙发自心底的祈盼与呼声。但愿这本书能为沈阳与世界交融,为三资企业的发展,为沈阳经济的振兴奉献微薄的能量,这就是我们的初衷与心愿。

美艺

1995年8月

Preface

Shenyang is a central city of economy and culture in the northeast part of China. It is a bright pearl with great shining located in the town groups in the south part of Liao Ning province. On this beautiful and wonderful land, a picture of prosperity is shown before your eyes owing to the emplementation of the open and reform policy and making good domestic jobs policy. Especially, holding the opportunity of timeliness, favourable geographical position and talent, the construction and development of three kinds of foreign capital enterprises makes a new activity to Shenyang's national economy and become a new economical increasing spot. The statistics indicated that by the end of 1994, the number of three kinds of foreign capital enterprises is near 3000, among which, 499 were lately opened last year. The tax value handed in by them is 5.3 hundred million yuan. Earning foreign exchanges 1.62 hundred million USD. by exporting their products. The number of contries investing in Shenyang is more than 30. This is result from the prefecting of the investment conditions, the party's open and reform policies and the practicing of building socilism with Chinese features.

The achievement firstly result from the insisting on the " one open and four promote" principle, the emplementation of foreignorienated economical pulling strategy and grasping the " dragon

head" to lead all parts of the whole city. It is proved fully by practice that opening to outside world not only formed new economical increasing spots, adjusted the estate structures of the city, but also accelerated the space to make the old industrial base to transfer to market economy. Meanwhile, it caused great changes both in the city's faces and in the people's thoughts. The achievement secondly result from the insisting on the "three and three" principles. We do our best in grasping the main points and key links in actual work to push the jobs concerning foreign-capital to a larger scale and to a high level. The five developing districts, being the main area to absorb foreign capital, played an important role in the construction and development. This is a very good example for our achievement. The achievement thirdly result from the fact that we bring into play the initiative of the masses and their creativities. All forces in the society are put into the cause opening to outside world. All departments related in the city co-operated to contribute to the open and reform cause. They make a great effort to get to the subject forming a new opening pattern, and this effort has left its effection in the development of foreign capital enterprises.

Modern city is a highly developing outcome of society economy, is a blending arena with human science, technology and civilization. The cities' developing history in the world brings to light that one city will go to world in her best, the first thing of her doing is to open heart wide and let's the world understand her first. And the joint-invest enterprise, cooperated enterprise and foreign individual enterprise is just a bright window openning to the world. Go in for it in a good way to attract more foreign merchant to invest in Shenyang, may have effect of three-dimensional advertis-

ment free from taking money. Therefore, how to practically accomplish to handle things according to laws in management, properly incline in policy, be high quality and effect in service, fully embody national treatment to the foreign merchant invest enterprise, is a very important task for us yet.

In order to sum up experience, open up the future, perfect the management, enhance effect, vilalize Shenyang's joint-invest enterprise, cooperated enterprise and foreign individual enterperise, enlarge it's vigour, develop its influence, let the whole society and the overseas understand and observe for Shenyangs' directly, wholly direction and systematicly. We collect imformation from more than 600 foreign capital enterprises in Shenyang and publish a book (guide to the three kinds of foreign enterprises in Shenyang), it's a really lypical and well-read book that reflect Shenyang's present situation and complete picture and the developing trend. It fully emerge Shenyang's grant scope and abundant strength, establish its whole and vivid image, spread its advanced enterprise administration and the effect way of management, it's the blending of the need of times and the cause developing.

This book is published, it erect bridge to strengthed the foreign invest enterprise contact, raise the wideth and deepth of it propagate enternally, enlarge it well—known image and presitige.

The publishment of this book will not only fill in the blanks of the information expressway time but also provide comparatively full bases to domestic and foreign scholars, all classes of leading department, authorized agencies to know and grasp the general situation and some information of the foreign capital enterprises in Shenyang. Taking a book at your hand, you may look over all foreign capital enterprises in Shenyang and connect them for business. It is convenient for you to get necessary information. Whatsmore, this book will be decorated beautifully with colour pictures, and it may be a high—level cultural gift for you to send to your leaders and friends.

The world we are living now is a complex, changing and colourful one. The old history isolating ourselves from outside world has been flooded by the yellow dust smoke on the old ways. It is the common desire for every Chinese people to hope that our Chinese nation would standing pridely in the forest of nationalitives. We hope that the publishment of this book will contribute some of our energy to the blendment for Shenyang and the world, the development of foreign capital enterprises and the promotion of Shenyang's economy. This is our original hope and desire.

Jiang Xian zhi

1995, 8

前 言

改革开放 16 年来,沈阳的三资企业借天时、地利、人和的良机,蓬勃发展,日新月异,呈现出一派欣欣向荣景象。在本世纪末叶,即将叩响 21 世纪大门之际,为了进一步振 兴沈阳的三资企业,弘扬其精神,拓宽其影响,使全社会、海内外对其有一个全方位、系统化的了解和认识,我们顺应时代与事业发展的要求,编写了这部能真实全面反映沈阳三资企业现状、全貌及发展趋势的《沈阳三资企业指南》一书。

本书由傅家良同志主持编写,参加编写工作的有姚昭文、关立忠、马荣久、顾刚、孙晓光、李建华、尹子其、王晓峰等同志。沈阳市国家税务局涉外分局为本书提供了大量资料,卢明同志完成了本书的汉译英工作,李嵩同志为本书摄影,在本书编写过程中,承蒙广大三资企业的鼎力支持和热情帮助,沈阳市姜宪志副市长亲笔作序,在此一并表示衷心的感谢。

编委会 1995 年 8 月

Foreward

After sixteen years reform and opening, the three kinds of foreign enterprises in Shenyang has been spring up vigorously. They are forging ahead and bringing about changes day after day. With the good opportunity, favourable geographical position and support of the people, they will become more and more thriving. Now, we are going to knock at the door of twenty—first century, in order to vigorously develope the three kinds of foreign enterprises, cary forward their spirit, spread their influence and make them known by all Chinese and all people abroad wholly and systematically. We compiled this book—— 《guide to the three kinds of foreign enterprises in Shenyang》 to wholly and truly represent the present situation and developing trends of them so as to meet the demands of the development of times and our cause.

This book was compiled under the command of comrade Fu Jialiang. Writers of this book goes as follows: Yao Zhaowen, Guan Lizhong, Ma Rongjiu, Gu Gang, Sun Xiaoguang, Li Jianhua, Yin Ziqi, Wang Xiaofeng and other comrades. The foreign—concerning department of the state taxation administration bureau Shenyang branch provided a lot of datum for this book. Comrade Lu Ming, vice director of Huanggu District Foreign Economic Relations and Trading Commission, finished the translation from Chinese to Eng-

lish. Comrade Jiang Xianzhi, the vice mayor of Shenyang city, wrote preface for this book. Photoes were taken by comrade Li Song. Meanwhile, we get support and help from many foreign capital enterprises in Shenyang city. Therefore, We would like to say our thanks to all of them here.

Compilers committee 1995. 8

目 录

序	
前言	
沈阳市概况和投资环境	(1)
关于征收外商投资企业和外国企业的税种、征管程序 的有关规定	(22)
关于外商投资企业和外国企业常驻代表机构注册 登记须知	(33)
沈阳三资企业概况	(53)
一、木器家俬	(53) (53)
沈阳飞特豪华家具制造有限公司 ····································	(54) (54)
沈阳玉龙木制品有限公司 ····································	(55) (55)

	沈阳利驰木业有限公司	(56)
	沈阳主荣家俬有限公司	(56)
	沈阳吉亚木制品有限公司	(57)
	沈阳容大国际木业有限公司	(57)
	沈阳黄榕家具有限公司	(58)
	沈阳胜辉高级家具有限公司	(58)
	沈阳新益木制品有限公司	(59)
	辽宁雅居木业有限公司	(59)
	沈阳雅美高级木器装饰有限公司	(60)
	沈阳福阳人造板有限公司	(61)
	沈阳华特家俬有限公司	(61)
二、	化工、塑料、橡胶制品	(62)
	永新一沈阳化工股份有限公司	(62)
	沈阳中大洗化有限公司	(63)
	沈阳万金精细化工有限公司	(64)
	沈阳光洋化工防腐有限公司	(65)
	沈阳华特化学有限公司	(66)
	沈阳克莱斯特精细化学有限公司	(66)
	沈阳环达化工制品有限公司	(67)
	沈阳帕卡濑精有限总公司	(67)
	沈阳埃奥奈特化工有限公司	(68)
	沈阳中宏化工有限公司	(68)
	伟华精细化工(天津)有限公司沈阳分公司	(69)
	沈阳新亚精细化工有限公司	(69)
	沈新聚氨酯制品有限公司	(70)
	黑龙江龙新化工有限公司沈阳分公司	(70)
	沈阳三威油脂有限公司	(71)

沈阳日酸气体有限公司	(72)
沈阳金生汽车漆有限公司	(73)
沈阳星辰化工有限公司	(73)
沈阳关西涂料有限公司	(74)
沈阳盛美高级化工涂料有限公司	(75)
沈阳住三塑料有限公司	(75)
沈阳威斯塑胶有限公司	(76)
沈阳恒天塑料制品有限公司	(76)
沈阳腾龙塑料制品有限公司	(77)
沈阳东油塑胶制品有限公司	(77)
沈阳沈利塑胶制品有限公司	(78)
沈阳未来北方轮胎翻新有限公司	(78)
沈阳和平轮胎有限公司	(79)
沈阳飞宇橡胶有限公司	(79)
沈阳普利司通有限公司	(80)
沈阳沈华生化制品有限公司	(80)
永大胶粘制品有限公司沈阳分公司	(81)
沈阳三力胶粘制品有限公司	(82)
沈阳守广胶粘制品有限公司	(82)
	(83)
	(83)
沈阳华连标准件预涂有限公司	(84)
大连三达奥克化学有限公司沈阳分公司	(84)
	(85)
	(85)
	(86)
辽宁科西化工有限公司	(86)

Ξ,	电器、	仪表	*********				•••	(87)
	沈阳大师	明电器	有限公司				•••	(87)
								(87)
			电器有限				•••	(88)
							•••	(88)
			照明设备:					(89)
			有限公司				•••	(90)
			有限公司		•••••		•••	(90)
	沈阳启	丰电器	有限公司		•••••		•••	(91)
				司沈阳分	公司 "		•••	(91)
								(92)
			有限公司					(92)
	苏州迅:	达电梯:	有限公司	沈阳分公	司		•••	(93)
								(93)
								(94)
								(94)
	辽宁实	田电工	仪器有限	公司 …	••••••		•••	(95)
	辽宁澳	陵电池	能源有限	公司 …	•••••		***	(95)
	北京四	通仪器	有限公司	沈阳分公	司		•••	(96)
								(97)
	沈阳沈	拓仪器	仪表有限	公司 …	•••••	••••••••	•••	(97)
								(98)
	厦门灿	坤实业	股份有限	公司沈阳	经营部	**************	••••	(98)
	辽宁文	韵演艺	器材安装	维修有限	と公司・		• • • •	(99)
	康佳集	团沈阳	分公司·		••••••		••••	(99)